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UN § 10   Justering 
Protokollet justeras digitalt den 14 maj 2024 av Pierre Janson (KNU), ordförande, och 
Bengt-Ivar Fransson (M), justerare. 

 

 

 
 
UN § 11   Godkännande av dagordning 
Tapio Liimatainen, utbildningschef, föreslår att § 18 Flytt av Sjögrenska gymnasiet utgår 
och flyttas till § 12 Informationsärenden, med anledning av att handlingarna inte hunnit bli 
färdiga. 

Lisbeth Rye-Danjelsen (KNU) föreslår att § 12 och § 13 byter plats för att tillmötesgå 
föredragare. 

Med dessa ändringar godkänns dagordningen.  
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UN § 12   Patientsäkerhetsberättelse för 2023   UN-2024/85 
 

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att godkänna patientsäkerhetsberättelsen för elevhälsans 
medicinska enhet 2023. 

Yrkanden 
Anna Koskela-Lundén (L) yrkar bifall till förslaget.  

Propositionsordning 
Ordföranden ställer det utsända förslaget mot avslag och finner att nämnden bifaller 
förslaget till beslut.  

Sammanfattning 

Under 2023 har kvalitets- och patientsäkerhetsarbete bedrivits för att säkerställa god och 
säker hälso- och sjukvård. 

Bakgrund: Alla vårdgivare har enligt patientsäkerhetslagen (2010:659) en skyldighet att 
årligen upprätta en patientsäkerhetsberättelse. Patientsäkerhetsberättelsen ska ha en 
sådan detaljeringsgrad att det går att bedöma hur det systematiska 
patientsäkerhetsarbetet har bedrivits i verksamhetens olika delar och att 
informationsbehovet hos externa intressenter tillgodoses. 

I patientsäkerhetsberättelsen skall det framgå: 

 hur patientsäkerhetsarbetet har bedrivits under föregående kalenderår 

 vilka åtgärder som vidtagits för att öka patientsäkerheten 

 vilka resultat som har uppnåtts 

 

Underlag för beslut 

- Tjänsteutlåtande 
- PSB 2023, nämnd 

Anna-Lena Persbacke, enhetschef elevhälsan, Hanna Fåhraeus, skolsköterska, och 
Yvette Ejdesjö, psykolog, informerar.  
 

Beslutet skickas till 
Akten 
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UN § 13   Informationsärenden     
 

 Enkätsvar - kommunala och fristående förskolor 

Ann Ohlsson Ax, administrativ chef, och Agata Viltelund, verksamhetschef 
förskola, informerar.  

 Dimensioneringsutredning 

Ann Ohlsson Ax, administrativ chef, informerar. 

 Förvaltningens yttrande budget 2025 

Tapio Liimatainen, utbildningschef, informerar.  

 Aktuellt från förvaltningen 

 Flytt av Sjögrenska gymnasiet 

 Lärplattform 

 EDU Assist (rektorsassistent för myndighetsutövning) 

Tapio Liimatainen, utbildningschef, informerar.  
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UN § 14   Information till utbildningsnämnden om ny 
strategi för samverkan   UN-2024/83  
 

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden tar emot informationen. 

 

Yrkanden 
Oscar Hahne (KD) yrkar bifall till förslaget.  

Propositionsordning 
Ordföranden ställer det utsända förslaget mot avslag och finner att nämnden bifaller 
förslaget till beslut.  

Sammanfattning 

Region Uppsala och länets kommuner har sedan 2020 samverkat inom hälsa, stöd, 
vård och omsorg (HSVO) med stöd av Strategi för närvårdssamverkan 2020-2023. I 
samband med att strategin upphörde vid årsskiftet har en ny treårig strategi tagits 
fram. Strategin har utarbetats i samverkan med kommunerna genom bland annat 
Samråd HSVO och Tjänsteledning HSVO. Strategin innehåller en politisk viljeinriktning 
samt fokusområden för samverkansarbetet. Genom strategin skapas en gemensam 
grund för länets kommuner och Region Uppsala att politiskt och inom tjänsteled 
samverka för att länets invånare ska få god och sammanhållen tillgång till hälsa, stöd, 
vård och omsorg. Strategins målgrupp är de som är i behov av stöd, vård och 
insatser från både kommun och region. Regionala samråd fattade den 15 april 2024 
beslut om att godkänna Strategi för närvårdssamverkan 2024-2026. Det lokala 
samrådet har informerats och samtyckt till strategin. Inom Knivsta kommun 
behandlas ärendet om strategin som information i socialnämnden och 
utbildningsnämnden, samt fattas beslut om av kommunstyrelsen (KS-2024/233). 
 

Underlag för beslut 

- Tjänsteutlåtande 2024-04-16  
- Strategi för samverkan HSVO 2024-2026  
Anna-Lena Persbacke, enhetschef elevhälsan, informerar.  
 

Beslutet skickas till 
Akten 
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UN § 15   Ekonomisk uppföljning per mars för 
utbildningsnämnden 2024   UN-2024/35  
 

Utbildningsnämndens beslut 

1. Utbildningsnämnden tar emot den ekonomiska uppföljningen för utbildningsnämnden 
2024 per mars. 
2. Beslutet anmäls till kommunstyrelsen för kännedom.  

Propositionsordning 
Ordföranden ställer det utsända förslaget mot avslag och finner att nämnden bifaller 
förslaget till beslut.  
 

Sammanfattning 

Utbildningsnämndens prognos för 2024 per mars är ett underskott på 829 tkr. 
Nämndverksamhet, förskoleverksamhet och måltidsverksamhet prognostiseras med 
budget i balans. 

Grundskolan har en prognos med underskott om 973 tkr där de kommunala 
verksamheterna har ett underskott på 1 636 tkr vilket för en del skolor beror på för få 
elever i förhållande till behovet av personal samt relativt många elever med särskilda 
behov. Planer finns för att nå budget i balans genom att se över tjänstefördelning för att 
få ner personalkostnaderna och att söka mer EOSmedel. En skola har också sökt ett 
statsbidrag som om det beviljas förbättrar ekonomin. Även centralt prognostiseras 
underskott för grundskolan då kostnaderna för skolskjuts bedöms bli ca 600 tkr högre än 
budget. Men däremot prognostiseras ett överskott i pengsystemet för grundskola på ca 
1,3 mkr men där det finns en osäkerhet i prognosen avseende volymerna och 
kostnaderna så här tidigt på året. Anpassad grundskola prognostiseras med överskott på 
182 tkr på grund av främst lägre kostnader för skolskjuts. 

Det interna gymnasiet prognostiserar ett överskott om 86 tkr. Det är fler elever på 
Sjögrenska än budget men volymerna och vilka program som eleverna går på är osäkra 
så prognosen kan komma att ändras under året. 

VUX & SFI har ett underskott i prognosen på 129 tkr då tilldelat anslag och statsbidrag 
inte till fullo täcker kostnaderna för främst köp av kurser för vuxenutbildningen.  
 

Underlag för beslut 

- Tjänsteutlåtande 2024-03-26  
- Ekonomisk uppföljning per mars  

Tapio Liimatainen, utbildningschef, informerar.  
 

Beslutet skickas till 
Akten 
Kommunstyrelsen 
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UN § 16   Skolgång i annat land, grundskola och 
gymnasieskola   UN-2024/82  
 

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner skolgång på svenska skolor i utlandet under 
följande förutsättningar: 

1. Skolan ska stå under tillsyn av Skolinspektionen och följas upp och 
utvärderas av Skolverket. 
2. Skolgången ska ske under minst 6 månader och maximalt 12 månader. 
3. Studierna ska ersätta samma period i en skola i Sverige. 
4. Ansvarig delegat är administrativ chef. 

Den svenska skolan i utlandet ersätts motsvarande interkommunal ersättning för 
en skola i Sverige. Inga andra kostnader ersätts. 

Yrkanden 
Bengt-Ivar Fransson (M) yrkar på att hänskjuta till förvaltningen att komplettera med en 
formulering kring synnerliga skäl. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer det utsända förslaget, med Bengt-Ivars ändringsyrkande, mot avslag 
och finner att nämnden bifaller förslaget. 

 

Sammanfattning 

Ärendet beskriver en möjlighet för elever i grundskolan och gymnasieskolan att 
studera utomlands i skolor som tillsynas och följs upp av Skolinspektionen. Studierna 
ska ske under en tydligt definierad period, och de ska ersätta motsvarande tid i en 
skola i Sverige.  
 

Underlag för beslut 

- Tjänsteutlåtande 2024-04-14, skolgång i annat land, grundskola och gymnasieskola 

Ann Ohlsson Ax, administrativ chef, informerar.  
 

Beslutet skickas till 
Akten 
Grundskolerektorer i Knivsta kommun 
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UN § 17   Ledamotsinitiativ från Anna Koskela-Lundén (L) 
2023-11-28, flytta komvuxutbildningar till Knivsta kommun   
UN-2024/46  
 

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden anser ledamotsinitiativet besvarat med denna skrivelse.   

Reservationer 
Anna Koskela-Lundén (L) reserverar sig mot beslutet.  

Yrkanden 
Anna Koskela-Lundén (L) yrkar på att ärendet ska återremitteras för ett fördjupat yttrande 
där även kostnader för personal, lokal, material och administrativa kostnader ingår. 

Propositionsordning 
Ordföranden frågar om nämnden är redo att avgöra ärendet i dag och finner att nämnden 
är det.  

Sedan ställer ordföranden det utsända förslaget mot avslag och finner att nämnden 
bifaller förslaget. Ordföranden frågar sedan om ärendet enligt yrkandet ska återremitteras 
till förvaltningen och finner att nämnden avslår yrkandet.  
 

Sammanfattning 

Liberalerna väckte den 28 november 2023 ett initiativärende om att flytta 
komvuxutbildningar till Knivsta kommun. I ärendet efterfrågades en översikt av 
distansstudier på Komvux och SFI, samt en jämförelse av kostnader för utbildning i egen 
regi jämfört med upphandlad utbildning.   
 

Underlag för beslut 

- Tjänsteutlåtande 2024-04-16 
- Initiativärende (L) 2023-11-28 

Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef grundskola, gymnasium, Komvux och SFI, 
informerar.  
 

Beslutet skickas till 
Akten 
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UN § 19   Ledamotsinitiativ från Anna Koskela-Lundén (L) - 
skärmfri förskola för barn under 2 år   UN-2024/75  
 

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden inför inte skärmfri förskola för barn under två års ålder i Knivsta 
kommun.   

Reservationer 
Anna Koskela-Lundén (L) reserverar sig mot beslutet.  

Yrkanden 
Anna Koskela-Lundén (L) yrkar bifall till motionen.  

Propositionsordning 
Ordföranden ställer det utsända förslaget mot avslag och finner att nämnden bifaller 
förslaget till beslut.  

 

Sammanfattning 

Knivsta kommuns förskolor bedriver en undervisning och ett systematiskt kvalitetsarbete 
som har samma grundtanke som WHO´s rekommendationer utifrån att rörelse och lek 
ska ligga i huvudfokus. 
Efter att läst konsekvensutredningen avseende förslag till ändring av området 
digitalisering i förskolans läroplan förstärker den Knivstas grundtanke med arbetet av 
digitala verktyg i förskolorna. Knivsta har sedan tidigare tagit ställning till att digitala 
verktyg ska ge ett mervärde i undervisningen. Barnen ska vara aktiva producenter i 
lärandet och det sker en progression utifrån barnens ålder. Professionen arbetar efter en 
differentierad undervisning med lekfullhet i centrum. 
 

Underlag för beslut 

- Initiativärende (L) 2024-03-19 
- Tjänsteutlåtande 2024-04-15 Skärmfri tid barn 0-2 år 
- Förskolans läroplan 
- Konsekvensutredning avseende förslag till ändring av området digitalisering i förskolans 
läroplan 

Agata Viltelund, verksamhetschef förskola, informerar.  
 
 

Beslutet skickas till 
Akten  
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UN § 20   Motion 2023:14 från Lotta Wiström (L) - Stärk 
resurserna till Fröhuset    UN-2024/29  
 

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden ökar inte bemanningen på Fröhuset. Familjecentralen råder 
inte under utbildningsnämnden, därav inget förslag till beslut.  

Reservationer 
Anna Koskela-Lundén (L) reserverar sig mot beslutet.  

Yrkanden och förslag 
Anna Koskela-Lundén (L) yrkar bifall till motionen.  

Arne Östman (S) föreslår att personal från Fröhuset bjuds in på ett kommande 
sammanträde så att nämnden ges mer information om verksamheten och kan ta ett 
informerat beslut.  

Propositionsordning 
Ordföranden ställer det utsända förslaget mot avslag och finner att nämnden bifaller 
förslaget till beslut.  

Sammanfattning 

Öppna förskolans huvuduppdrag är en pedagogisk verksamhet, som även arbetar för att 
främja ett gott föräldraskap. Öppna förskolan är en del av familjecentralen där råd och 
stöd och BVC ingår som har en del i sitt huvuduppdrag att stödja och utbilda 
vårdnadshavare. 

Förvaltningen ser ett behov av att förtydliga roller och ansvar samt gränsdragningar inom 
familjecentralen. Bemanningen följs upp årligen utifrån aktuella befolkningsprognoser 
därmed ingen förändring. Det kommer föras en tätade dialog mellan Öppna förskolan och 
Råd och Stöd utifrån att det finns en önskan att arbeta mer med föräldrastöd, det ska ske 
inom samverkan för familjecentralen. 

I och med förflyttningen av öppna förskolan till utbildningskontoret tillsattes en 
familjebehandlare från Råd och Stöd till familjecentralens ledningsgrupp. 
 

Underlag för beslut 

- Motion 2023-11-30 Fröhuset 
- Tjänsteutlåtande 2024-04-15 Motion Stärk resurserna till Fröhuset 

Agata Viltelund, verksamhetschef förskola, informerar.  
 

Beslutet skickas till 
Akten 
Rektor Fröhuset  
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UN § 21   Vitesföreläggande på grund av skolfrånvaro  

Utbildningsnämndens beslut 
1. Utbildningsnämnden upphäver beslut i § 17 om vitesföreläggande från 

sammanträdet den 19 mars 2024 (UN-2024/48). 
2. Utbildningsnämnden beslutar att fatta ett nytt beslut i ärendet. 
3. Utbildningsnämnden beslutar att inte gå vidare i ärendet. 

Sammanfattning 
Ärendet togs upp för behandling den 19 mars 2024. Efter att det behandlats i nämnd 
inkom mer information i ärendet. 

Underlag för beslut 
Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef grundskola, gymnasium, SFI & 
vuxenutbildning, informerar om nya uppgifter som inkommit i ärendet efter att det tidigare 
beslutet fattats.  
 

Beslutet skickas till  
Akten 
Vårdnadshavare  
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UN § 22   Anmälan av delegationsbeslut    
Följande delegationsbeslut är anmälda till nämnden: 
 
- Lista över delegationsbeslut 2024-03-12 – 2024-04-29 
- Skolskjutsbeslut 2024-03-01 – 2024-03-31 
- Skolvalsbeslut 2024-03-01 – 2024-04-29 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


